
1 

 

Protokół Nr LXVIII/2023 z LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 30 

sierpnia 2023 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 13:30 do 16:44. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

a)   Bieżące informacje dotyczące działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Turku 

– Pan Jan Radzimski – Powiatowy Lekarz Weterynarii. 

b)   Bieżące informacje z działalności Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i 

Modernizacji Rolnictwa w Turku – Pan Jan Smak – Kierownik Biura Powiatowego. 

6. Powierzenie stanowiska Dyrektora Gminnego Przedszkola „Kasztanowe Ludki” Pani Dorocie 

Młynarskiej.  

7. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a)   zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

b)   zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2030; 

c)   ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów zamieszkałych na 

terenie gminy Kawęczyn; 

d)   wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy części działki 

oznaczonej nr geodezyjnym 138/2, położonej w miejscowości Kowale Pańskie – Kolonia; 

e)   określenia wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego przy drodze gminnej na 

terenie Gminy Kawęczyn; 

f)     wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Kawęczyn; 

g)   określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w Gminnej 

Ewidencji Zabytków, położonych na terenie Gminy Kawęczyn; 

h)   określenia zasad i trybu przyznawania, pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe; 

i)     zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa Turek o uznanie za ochronne lasów położonych w 

granicach administracyjnych gminy Kawęczyn; 

j)     wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Kawęczyn do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1.Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)”. 

8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

10. Zapytania i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1.Otwarcie LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 12-u 
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radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Prowadzący obrady poinformował, 

że został poproszony o wykreślenie z porządku obrad dwóch podpunktów – i) i j), a w miejsce 

i) wprowadzenie dodatkowego podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie reparacji, 

odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści 

Niemiec oraz późniejszej okupacji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby wprowadzić jakieś zmiany do 

porządku obrad.  

 

Nikt nie wniósł o więcej zmian. 

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad usunięciem z porządku obrad 

podpunktu i) dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśnictwa 

Turek o uznanie za ochronne lasów położonych w granicach administracyjnych gminy 

Kawęczyn. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad - usunięcie punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

lasów państwowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Sylwester Przyłęcki , Karol 

Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad usunięciem z porządku obrad 

podpunktu j) dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie 

Gminy Kawęczyn do Projektu w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia 

Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE realizowane przez społeczności 

energetyczne. Działanie A1.Rozwój istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój 

istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją rozwoju)”.   

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad - usunięcie punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

klastra energii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



3 

 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Sylwester Przyłęcki , Karol 

Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Następnie Przewodniczący Piotr Gebler przeprowadził głosowanie nad wprowadzeniem do 

porządku obrad podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań 

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji, który zaproponował, aby wprowadzić jako podpunktu 7i). 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad dodanie podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu 

napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji jako podpunktu 7i).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Sylwester Przyłęcki , Karol 

Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad przyjęciem 

porządku obrad ze zmianami.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Sylwester Przyłęcki , Karol 

Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3.Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LXVII Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 
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aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Sylwester Przyłęcki , Karol 

Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (3) 

Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila 

 

Protokół z LXVII Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 

a) Bieżące informacje dotyczące działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Turku – 

Pan Jan Radzimski – Powiatowy Lekarz Weterynarii. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii - Pan Jan Radzimski przedstawił bieżące informację na temat 

działalności Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Turku. Ponadto przedstawił aktualną 

sytuację epizootyczną na terenie powiatu dotyczącą chorób zwierząt oraz poinformował o 

zmianach przepisów prawa w zakresie bioasekuracji stad świń.   

 

Pod koniec wystąpienia pana doktora Jana Radzimskiego na salę posiedzeń dotarła radna 

Bożena Kolenda, tym samym liczba radnych na posiedzeniu wyniosła 13 na stan 15.  

  

      b)  Bieżące informacje z działalności Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i 

Modernizacji Rolnictwa w Turku – Pan Jan Smak – Kierownik Biura Powiatowego. 

Kierownik Biura Powiatowego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Turku 

Pan Jan Smak omówił bieżące zadania realizowane przez Biuro Powiatowe ARIMR w Turku. 

 

Ad. 6. Powierzenie stanowiska Dyrektora Gminnego Przedszkola „Kasztanowe Ludki” Pani 

Dorocie Młynarskiej.  

Wójt Gminy J. Nowak wraz z Przewodniczącym Rady Gminy P. Geblerem uroczyście 

powierzyli stanowisko Dyrektora Gminnego Przedszkola „Kasztanowe Ludki” składając na 

ręce pani dyrektor stosowne gratulacje.  

 

Następnie wykonano pamiątkowe zdjęcie na tą okoliczność.  
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Dyrektor Gminnego Przedszkola „Kasztanowe Ludki” - Pani Dorota Młynarska podziękowała 

za powierzenie jej funkcji Dyrektora Gminnego Przedszkola oraz zaufanie, jakim ją obdarzono. 

Pani dyrektor zobowiązała się do sumiennego wykonywania swoich obowiązków. Wskazała, 

że będzie to dla niej bardzo ważna kadencja, ponieważ ją, jak i jej zespół czeka uroczystość 

związana z 50 – leciem gminnego przedszkola, która przypada w przyszłym roku.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler ogłosił 15-minutową przerwę w obradach. 

 

Ad. 7. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak przypomniała, że zmiany uchwały były omawiane na 

wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy Kawęczyn. Następnie powiedziała, że pierwsza 

zmiana dotyczy zwiększenia dotacji udzielonej w ramach wyborów do Sejmu i Senatu                            

w wysokości 13.939,00 zł z przeznaczeniem na doposażenie lokali wyborczych. Kolejna zmian 

dotycz umowy dotacyjnej zawartej z Województwem Wielkopolskim w wysokości 173.750,00 

zł na zadanie budowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych. Kolejna zmiana spowodowana 

została pismem Wojewody Wielkopolskiego, który zwiększył plan dotacji z przeznaczeniem 

na prowadzenie Środowiskowego Domu Samopomocy w kwocie 86.000,00 zł. Następnie 

Skarbnik Gmina poinformowała, że otrzymaliśmy ostateczne rozliczenie realizowanych 

wydatków w ramach funduszu sołeckiego w roku 2022 w łącznej wysokości 84.867,40 zł. 

Kolejne zwiększenie w wysokości 360,96 zł zostanie przeznaczone na doposażenie szkół w 

materiały edukacyjne, podręczniki. Dodała, że następne zwiększenie dotyczy również 

doposażenia szkół w materiały edukacyjne, podręcznik w wysokości 622,00, ale ze środków 

pomocy Ukrainie na zakup podręczników dla uczniów z terenu Ukrainy. W dalszej części 

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w ramach funduszu sołeckiego, jakich dokonały sołectwa w 

okresie międzysesyjnym. Dodała, że omówi zmiany dotyczące wprowadzenia nowych zadań, 

jak to było uzgodnione na komisjach Rady Gminy Kawęczyn. Wprowadzone zmiany 

przedstawiają się następująco:  

1) Sołectwo Żdżary – wprowadza nowe zadanie - wyznaczenie punktów granicznych na drodze 

gminnej – 3.000,00 zł;  

2) Sołectwo Dzierzbotki – nie wprowadzono żadnego nowego zadania, a zmiany dotyczą 

przesunięć środków finansowych w ramach zaplanowanych wcześniej zadań; 

3) Sołectwo Marcinów – wprowadza nowe zadanie – wymiana oznakowania pionowego na 

drodze gminnej – 7.160,00 zł;  

4) Sołectwo Marianów – wprowadza dwa nowe zadania: pierwsze dotyczy bieżących kosztów 

utrzymania świetlicy wiejskiej – zakup opału – 1.000,00 zł; drugie zadanie dotyczy zawodów 

sportowych – wynajem urządzeń rekreacyjnych – 600,00 zł; 

5) Sołectwo Wojciechów – wprowadza nowe zadanie - zakup stołu roboczego ze stali 

nierdzewnej do kuchni w świetlicy; 

6) Sołectwo Dziewiątka – wprowadza następujące nowe zadania: organizacja dnia sportu - 

zakupu opakowań jednorazowych – 3.000,00 zł, zakupu cementu do budowy bramy                  

i ogrodzenia – 600,00 zł i wykonanie przyłącza wodociągowego na działkę sołecką – 

6.235,89 zł. 

Ponadto Skarbnik Gminy poinformowała, że jednostka Centrum Usług Wspólnych złożyła 

wniosek o przeniesienia w planie zadań już realizowanych oraz zmiany w zakresie środków, 

które wypłynęły. Kolejna zmiana dotyczy planowanego zakupu monitoringu na boisko 

sportowe „Orlik” w Kawęczynie. Zgodnie ze złożonymi ofertami planowana kwota na 

realizację zadania wynosi 8.500,00 zł. Skarbnik Gminy poinformowała, że Stowarzyszenie 

Emerytów i Rencistów z terenu Gminy Kawęczyn złożyło wniosek o przeniesienie środków                   

w ramach działalności stowarzyszenia i orkiestry Amigos, w taki sposób, że stowarzyszanie 
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otrzymałoby 6.000,00 zł, a orkiestra Amigos – 4.000,00 zł. Skarbnik powiedziała, że następna 

zmiana dotyczy zabezpieczenia środków na wkład własny zadania dotyczącego remontu drogi 

gminnej w miejscowości Będziechów – 135.000,00 zł. Kolejna zmiana dotyczy zabezpieczenia 

środków w wysokości 2.000,00 zł na zakup pralki na potrzeby Gminnego Klubu Sportowego 

„Orzeł Kawęczyn”. Ostatnia zmiana dotyczy zabezpieczenia środków w wysokości 1.800,00 zł 

z przeznaczeniem dla OSP w Marianowie.  

 

Wszystkie wnioski dotyczące zmian uchwały budżetowej stanowią złącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Radny S. Kasprzak powiedział, że zwrot z funduszu sołeckiego za rok 2022 wyniósł 84.000,00 

zł. Następnie zapytał, ile łącznie wynosiły wydatki na fundusz sołecki z budżetu gminy.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że wydatku na fundusz sołecki z budżetu gminy wyniosły 

ok. 350.000,00 zł, ponieważ łącznie ze zwrotem, kwota wydatków na fundusz sołecki 

oscylowała w granicach ok. 440.000,00 zł.  

 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag.  

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023.Odbyło się głosowanie 

jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/445/2023 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak poinformowała, że zmiana dotyczy projektu realizowanego                  

w ramach programu poprawy gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Kawęczyn 

poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków i stacji uzdatniania wody w Tokarach 

Pierwszych. Dodała, że tak jak było wyjaśnione na komisjach, złożony został wniosek                             

o przeniesienie środków finansowych w ramach w/w zadań. Ponadto poinformowała, że do 
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wieloletniej prognozy finansowej na rok 2024 wprowadzone zostanie zadanie bieżącego 

utrzymania dróg gminnych i wewnętrznych na terenie gminy Kawęczyn.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na 

lata 2023-2030. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2030;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila   

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/446/2023 w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030. 

 

c) ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy Kawęczyn; 

Kierownik Centrum Usług Wspólnych Jolanta Krucka przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy Kawęczyn; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler, Beata Goślińska, Józef Iwaniak, 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski, Sylwester Kasprzak, Bożena Kolenda, Sylwester 

Przyłęcki, Karol Rygas, Tomasz Tyrakowski, Paweł Urbanek  
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NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/447/2023 w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przebiegu pojazdu uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, młodzieży, uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Kawęczyn. 

 

d) wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy części działki 

oznaczonej nr geodezyjnym 138/2, położonej w miejscowości Kowale Pańskie -Kolonia; 

Inspektor H. Ambroziak – Juszczak przedstawiła projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody 

na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy, z mocą obowiązującą od dnia 

31.10.2023 r. do dnia 31.10.2028 r. części działki oznaczonej nr 138/2,  położonej w 

miejscowości Kowale Pańskie - Kolonia o powierzchni ok. 91 m2, na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy, z przeznaczeniem pod teren zieleni. 

 
Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy 

dzierżawy części działki oznaczonej nr geodezyjnym 138/2, położonej w miejscowości 

Kowale Pańskie - Kolonia. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy części działki 

oznaczonej nr geodezyjnym 138/2, położonej w miejscowości Kowale Pańskie - Kolonia; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/448/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy części działki oznaczonej nr 

geodezyjnym 138/2, położonej w miejscowości Kowale Pańskie – Kolonia. 

 

e) określenia wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego przy drodze gminnej na 

terenie Gminy Kawęczyn; 

Pani M. Szymańska przedstawiła projekt uchwały dotyczący wstępnej lokalizacji przystanku 

komunikacyjnego przy drodze gminnej nr 649544P położonej w miejscowości Głuchów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  
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Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego przy drodze 

gminnej na terenie Gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wstępnej lokalizacji przystanku komunikacyjnego przy drodze gminnej na terenie 

Gminy Kawęczyn;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/449/2023 w sprawie określenia wstępnej 

lokalizacji przystanku komunikacyjnego przy drodze gminnej na terenie Gminy 

Kawęczyn. 

 

f) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Kawęczyn; 

Podinspektor J. Szymczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy 

Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Kawęczyn;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  
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Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/450/2023 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Kawęczyn. 

 

g) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w Gminnej 

Ewidencji Zabytków, położonych na terenie Gminy Kawęczyn; 

Podinspektor J. Szymczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w Gminnej Ewidencji Zabytków, położonych na terenie Gminy Kawęczyn. 

Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w Gminnej 

Ewidencji Zabytków, położonych na terenie Gminy Kawęczyn;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/451/2023 w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Kawęczyn. 

 

h) określenia zasad i trybu przyznawania, pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe; 

Podinspektor J. Szymczak przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Radny G. Dzikowski powiedział, że w przypadku zespołów wchodzi w grę tylko piłka nożna i 

siatkówka, natomiast nie ma tutaj nic o strażakach, którzy zajmują czołowe miejsca w kraju i 

reprezentują gminę poza jego granicami. Dodał, że ta kwestia nie została przewidziana w 

przedmiotowej uchwale.  
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Wójt Gminy powiedział, że drużyny strażaków nie wpisują się w przepisy regulujące tą 

uchwałę. Dodał, że nigdy nie zapominamy o strażakach i zawsze w ramach możliwości 

finansowych staramy się ich nagradzać, czy to w innej formie finansowej czy też rzeczowej. 

Podkreślił, że nadal to będzie miało taką formę jak dotychczas, ale postara się przeanalizować 

jeszcze raz tą sytuacje, tak aby wszystko to było uregulowane w jednej uchwale.  

 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag. 

 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania, pozbawiania oraz rodzaju i 

wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 

Odbyło się głosowanie jawne, imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia zasad i trybu przyznawania, pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXVIII/452/2023 w sprawie określenia zasad i trybu 

przyznawania, pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych, nagród i 

wyróżnień za osiągnięte wyniki sportowe. 

 

i) reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu 

napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji; 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że projekt uchwały nie został odpowiednio 

zredagowany, dlatego wniósł o zdjęcie go z porządku obrad. Wyjaśnił, że uchwała zostanie 

odpowiednio zredagowana i przystąpimy do jej podjęcia na następnym posiedzeniu Rady 

Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady P. Gebler przeprowadził głosowanie nad zdjęciem z 

porządku obrad podpunktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań 

i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji. Odbyło się głosowanie jawne, imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad - zdjęcie podpunktu 7i) dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

reparacji, odszkodowań i zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu 

napaści Niemiec oraz późniejszej okupacji.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Sylwester 

Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (2) 

Adrian Kwinciak , Łukasz Mila 

 

Podpunkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie reparacji, odszkodowań i 

zadośćuczynienia z tytułu strat, jakie Polska poniosła z powodu napaści Niemiec oraz 

późniejszej okupacji został jednogłośnie zdjęty z porządku obrad.  

 

Ad. 8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Jan Nowak - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. Zapytania i wolne wnioski. 

Wójt Gminy J. Nowak poinformował, że przygotowane zostały odpowiedzi na wnioski i 

zapytania z sesji 29.06.2023r.  

 

Następnie Skarbnik Gminy omówiła porównanie wydatków i wpływów budżetu jednostek 

oświatowych w latach 2017-2022.  

 

Wójt Gminy przedstawił odpowiedzi na zapytania poruszane na sesji 29.06.2023r. Odpowiedzi 

stanowią załącznik do protokołu. Odnosząc się do kwestii pomagania organizacjom, 

sołectwom, strażom, stowarzyszeniom powiedział, że to się całkiem dobrze zapowiadało, kiedy 

pan P. Naglewski pracował u nas na stale. Wskazał, że pierwszym wspólnym sukcesem była 

inwestycja OSP w Skarżynie na kwotę 30.000,00 zł. Następnie odnosząc się do cateringu w 

szkołach, powiedział, że spotkanie w tej sprawie zostało zaplanowane na piątek.  Odnosząc się 

do kwoty nałożonej przez sanepid po kontroli w szkole w Kawęczynie wyjaśnił, że kwota 

nałożona na szkołę  jest opłatą administracyjna za przyjazd i wydanie decyzji. Odnosząc się do 

atmosfery w urzędzie powiedział, że on nikogo nie zmuszał do odejścia, ponieważ dane osoby 

odeszły w czasie, jakim same chciały, po nabyciu prawa do emerytury. Wskazał, że pozostałe 

osoby, które odeszły do innych instytucji, tj. RIO i Urząd Marszałkowski, nie odnalazłyby 

pracy w nich, gdyby u nas był obóz pracy. Wskazał, że nabyły one u nas doświadczenie i poszły 

do innych, większych jednostek. Wójt Gminy poinformował, że został ogłoszony Rządowy 

Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. Edycja 9. Rozświetlamy Polskę, w 

ramach którego można pozyskać środki w wysokości nawet do 4 milionów. Wskazał, że 

przygotowujemy się do tego zadania. Nadmienił, że dofinansowanie wynosi 80%, a wkład 

własny 20%. Podkreślił, że jest to jedna z niewielu możliwości, gdzie można zaoszczędzić 
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potężne pieniądze. Ponadto powiedział, że nie zostały przygotowane odpowiedzi z sesji 28 

lipca, ale myśli, że zostanie to wykonane  w połowie przyszłego tygodnia. Następnie na 

prezentacji została odzwierciedlona warstwa podłogi sali sportowej w Kowalach Pańskich, 

aktualna i po modernizacji. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny P. Urbanek zapytał o kwestię dowozu dzieci do szkół. Nadmienił, że pan Wójt w 

sprawozdaniu mówił, że koszt przedmiotowej usługi wyniesie ok. 240.000,00 zł. Radny 

zapytał, jaka jest to różnica w stosunku do poprzedniego roku.  

 

Wójt Gminy J. Nowak odpowiedział, że w tym roku jest to kwota 246.967,00 zł, czyli prawie 

247.000,00 zł. Dodał, że w zeszłym roku była to kwota ok. 200.000,00 zł.   

 

Radny P. Urbanek stwierdził, że bilety będą droższe.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że rozmawiał na ten temat z przewoźnikiem, gdzie otrzymał 

informację, że kwestia ceny biletów będzie tematem rozmów przewoźnika, panią Magdaleny 

Bajzert z poszczególnymi dyrektorami szkół. Wójt J. Nowak poprosił, żeby dopytywać o to już 

w poszczególnych szkołach.  

 

Radny P. Urbanek odniósł się do wyjaśnień pana Wójta na zagadnienia poruszane podczas sesji 

absolutoryjnej, gdzie radny pytał o kwestię dachu w szkolę podstawowej w Kawęczynie. 

Zapytał, czy pan Wójt wie, jak wyglądał proces kontroli przez sanepid. Podczas wyjaśnień, a 

także w odpowiedzi na złożony wniosek, radny otrzymał odpowiedź, że kwota jaką nałożył 

sanepid, jest opłatą za przeprowadzoną kontrolę. Radny podkreślił, że niezależnie, czy to było 

w formie opłaty za kontrol, czy kary, to jednak kwota 307, 26 zł została nałożona na szkołę, 

czy urząd. Ponadto powiedział, że gdy zapytał o to na sesji, to pan Wójt odpowiedział, że nie 

wie, żeby z tytułu kontroli była jakaś opłata. Radny powiedział, że aby to wyjaśnić, w dniu 23 

sierpnia 2023 roku złożył wniosek o udzielenie informacji publicznej, na które w dniu 

dzisiejszym otrzymał odpowiedź, w której jest wskazane, że jest to opłata za przeprowadzoną 

kontrolę w kwocie 307,26 zł, nałożona na Gminę Kawęczyn. Dodał, że wtedy pan Wójt nie 

udzielił takiej odpowiedzi.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że wtedy nie udzielił takiej odpowiedzi, ponieważ nie miał 

pełnej wiedzy w tym zakresie.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że tutaj nie chodzi o to, że została nałożona kara.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że nie kara, tylko opłata, która jest nakładana za każdym razem, 

gdy sanepid przyjeżdża do jakiejś placówki.    

 

Radny P. Urbanek powiedział, że w przypadku, kiedy sanepid wykryje jakieś uchybienia, 

ponieważ jeżeli nie wykryje żadnych, to z tego co wie, nie są nakładane żadne opłaty.  

 

Wójt J. Nowak poprosił, żeby wskazać miejsca, gdzie nie ma żadnych uchybień.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że z tego co wie, to we wcześniejszych nie było. Radny 

powiedział, że mu nie chodziło o to, czy tak kara była, tylko chce pokazać, że zgłaszał 

wielokrotnie tą sprawę i tak naprawdę nic nie został w tej sprawie zrobione, tym bardziej, że 

nie trzeba było wymieniać całego dachu, tylko wykonać jakieś uszczelnienie. Radny 

powiedział, że z odpowiedzi, którą dzisiaj otrzymał, wynika, że koszt naprawy uchybień 
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wskazanych w protokole, wyniósł 2.000,00 zł, a następnie zapytał, dlatego nie mogło zostać to 

wykonane wcześniej, skoro naprawa kosztowała tylko 2.000,00 zł, jeżeli faktycznie tak było. 

Dodał, że wczoraj nie mógł być na komisji objazdowej w szkołach, ale z tego, co mu przekazali 

koledzy radni, to nadal  na zadaszeniu leżą płachty. Radny P. Urbanek zapytał na czym polegała 

naprawa, skoro te płachty dalej tam leżą.  

 

Wójt Gminy J. Nowak zaproponował radnemu wgląd w dokument finansowy, jakim jest 

faktura. Powiedział, żeby radny w najbliższych dniach się z nim skontaktował w celu 

wyjaśnienia kwestii zapłaty za naprawę dachu. Ponadto powiedział, że pozostałe sprawy, o 

których pisała pani dyrektor, będą wykonane ze środków, które otrzymała. Przypomniał, że 

zarząd trwały to zarówno ludzie, jak i pieniądze. Wskazał, że kiedyś dawaliśmy 3.000,00 zł, 

ale to było za mało. Wójt Gminy powiedział, że wczoraj dowiedział się o tych plandekach. 

Poinformował, że jutro z rana będzie się orientował, dlaczego tak jest, ponieważ na tą chwilę 

tego nie wie.    

 

Radny P. Urbanek powiedział, że chciał się odnieść do spraw administracyjnych w Urzędzie 

Gminy, o których pan Wójt mówił w swoim wystąpieniu. Poinformował, że dotarł do  

tygodnika, pisma Samorządu Terytorialnego „Wspólnota”, które prowadzi publikacje od roku 

2000 roku, jeżeli chodzi o ranking wydatków na administrację w powiecie. Radny powiedział, 

że nie wiem, czy Państwo są świadomi, bo on do tej pory nie wiedział tego, ale okazuje się, że 

Gmina Kawęczyn jest na drugim miejscu pod względem wydawania pieniędzy na 

administrację. Dodał, że jesteśmy zaraz za Przykoną. Radny powiedział, że pan Wójt mówi 

nam, że ratuje się osobami pracującymi w gminie, a okazuje się, że mamy ranking, który 

pokazuje, że wydajemy prawie tyle co Przykona. Wskazał, że Gmina Przykona wydaje 958 zł 

na mieszkańca, a Gmina Kawęczyn 834 zł, gdzie najmniej wydaje gmina wiejska Turek - 430 

zł. Wskazał, że skoro nie mamy firm, to również żadnej większej biurokracji związanej z 

prowadzeniem działalności też nie powinno być. Radny wskazał, że pan Wójt mówi, że łata 

dziury osobami, które de facto nie powinny może nawet piastować funkcji na danych 

stanowiskach. Radny zapytał, skąd biorą się kwoty wskazane w rankingu, z których wynika, że 

wydajemy tak dużo. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że należy wziąć pod uwagę liczbę mieszkańców, ponieważ liczba 

urzędników będzie podobna.  Gmina Turek ma 10,5 tysiąca mieszkańców, i nawet gdybym 

miała pracowników o 33%, czyli o 1/3 więcej, to dzieli się to przez 10,5 tysięcy, a nie przez 5 

200 czy 5 300. 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że administracja to nie są tylko pracownicy, ale też wydatki 

związane z administracją. 

 

Wójt Gminy powiedział, że u nas w administracji są ujęci też sołtysi, co potwierdziła Skarbnik 

Gminy. Dodał, że to nie jest duża pozycja. Ponadto nadmienił, że jest to kolejny temat, który 

możemy sobie rozpracować na komisjach. Dodał, że jesteśmy w stanie przygotować materiał i 

przedstawić, jak to wygląda. Wójt Gminy powiedział, że to jest prosty rachunek, tylko trzeba 

byłoby też zobaczyć wzór matematyczny według którego jest to liczone. Wskazał, że różnica 

między 957, a 834 to około 130 zł. Zapytał, kto jest trzeci w rankingu. 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że tutaj różnica jest duża, bo gmina wiejska Turek ma 430 

złotych, a my mamy 830, czyli to jest 100%, a nie 100 zł różnicy. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że Gmina Turek ma też jeszcze raz tyle mieszkańców. 



15 

 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że on cały czas chcę uświadomić Panu Wójtowi, że 

administracja, to nie są tylko wydatki na pracowników, ale też obsługa. Dodał, że z tego co wie, 

to składają się na to takie wydatki, jak: klimatyzacja, papiery, druki, tablety, laptopy, itd. Dodał, 

żeby nie porównywać Kawęczyna z Przykoną, która ma inwestorów i gdzie są cały czas 

realizowane jakieś inwestycje (m.in. wiatraki, itp.).  

 

Wójt Gminy powiedział, że to radny porównuje, nie on. Dodał, że radny pytał, skąd się wzięła 

różnica między Gminą Turek, a Kawęczynem, gdzie Wójt Gminy wyjaśnił, że na to ma wpływ 

w bardzo dużym stopniu podwójna ilość mieszkańców. 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że chcę uświadomić Panu Wójtowi, że skoro nie mamy tych 

inwestorów i tak dalej, to ta administracja nie powinna być taka rozbudowana ani nie powinna 

tyle kosztować. Dodał, że jeżeli Gmina Przykona wydaje 958, a ma tych inwestorów tak dużo, 

no to przypuszcza, że papierków itp. ma więcej niż my.  

 

Wójt Gminy powiedział, że jeszcze rok temu w 2021 roku. najniższa krajowa była około 2 500. 

W ubiegłym roku było to 3 010 zł, teraz jest 3 600 zł, w przyszłym roku będzie ponad 4 300 zł. 

Dodał, że jeżeli 600 złotych wynosi regulacja najniższej krajowej, to on nie miał wyjścia i 

musiał dać w tym roku wszystkim pracownikom podwyżkę o co najmniej 600 złotych brutto. 

Podkreślił, że nie miał innego wyjścia, bo wtedy zaczęłyby się pewnie odejścia. Zaznaczył, że 

nie wiem, co będzie w przyszłym roku. Ponadto wskazał, że w najniższej krajowej nie ma 

wysługi lat.  Wskazał, że jest to kolejne 20% (1/5) wynagrodzenia. Czyli do tych 4 300 zł trzeba 

dodać około 900 zł i wtedy mamy 5 200 zł i to jest wartość brutto. Natomiast należy jeszcze 

wziąć pod uwagę koszty, które leżą po stronie pracodawcy i wynoszą dodatkowe 19%. 

Podsumował, że to wychodzi 6 200 zł, a do tego dochodzi jeszcze trzynastka, która jest 

obowiązkowa. Ponadto powiedział, że do tych kosztów doliczyć należy jeszcze wyposażenie, 

urządzenie i utrzymanie stanowisk pracy. 

 

Radny P. Urbanek powiedział, że z tym samym mierzą się pozostałe gminy. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że on nie wiem, czy inni dali po 600 złotych, ale z tego co wie, to 

dali mniej. Dodał, że wartość najniższej krajowej jest zarządzana centralnie politycznie. 

Nadmienił, że w naszej gminie całkiem sporo osób pracuje nadal na najniższej krajowej. 

Wskazał, że mówi ogólnie o szkołach i innych instytucjach. Ponadto powiedział, że 

skorzystałby chętnie z rad radnego, a nawet rozpoczął z nim współpracę w oparciu o umowę.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że z tego, co pan Wójt się orientuje, to radny nie może pracować 

dla gminy. 

 

Wójt Gminy powiedział, że w życiu są różne wybory. 

 

Przewodniczący Rady P. Gebler odnosząc się do tego czy w gminie jest dobrze czy źle, tak jak 

wspomniał na sesji absolutoryjnej, są to odczucia radnych. Dodał, że wydaje mu się, że cały 

problem spowodowany jest brakiem spotkań od 3 lat grupy, z którą startował Pan Wójt.  

 

Wójt Gminy powiedział, że jak trzeba, to komisje będziemy robić częściej. Ponadto wskazał, 

że mogła być jedna osoba, której się przez ostatnie pół roku albo 3 miesiące przed odejściem, 

nie chciało pracować i po prostu się obijała. Dodał, że zwrócił dwukrotnie uwagę tej osobie, 



16 

 

drugim razem może trochę dosadnie, bo przy młodym pracowniku. Wskazał, że jeżeli ta osoba 

przekazała Panu Przewodniczącemu te informacje, to przekazała prawdę.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że nie wiem, o jakie informacje chodzi. Wskazał, 

że mu chodzi o to, że od 3 lat nie mam spotkań grupy radnych TS i tu upatruję całego problemu, 

który narastał, i ma teraz odzwierciedlenie.  

 

Wójt J. Nowak zaproponował Panu Przewodniczącemu spotkanie.   

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał o cel spotkania.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że celem spotkania jest temat poruszonym przez Pana 

Przewodniczącego dotyczący braku spotkań, itp.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że on już w tym temacie wypowiedział się na sesji.  

 

Wójt J. Nowak powiedział, że on pozostaję z taką propozycją. 

 

Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

 

Ad. 11. Zamknięcie LXVIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler- Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXVIII Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął 

obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył 

 

                Magdalena Krakowiak                                               Piotr Gebler 

 

 

 

 


